

#116

## 香港海關加強與哈薩克斯坦合作透過AEO計劃促進中亞區貿易誠信

Hong Kong Customs strengthens cooperation with Kazakhstan and promotes integrity through AEO Programme in Central Asia





海關助理關長(稅務及策略支援)吳鎮華於2025年10月29日在哈薩克斯坦阿斯塔納與哈薩克斯坦財政部國家收入委員國際合作部監督Yermek Kozhabergenov簽訂AEO互認安排行動計劃。這是香港海關與中亞地區合作夥伴簽訂的首份 AEO 互認安排行動計劃,標誌著香港海關在推動與中亞經濟體合作及擴展互認安排網絡方面邁出重要一步。

此外,香港海關代表團亦於10月28日在哈薩克斯坦阿拉木圖出席聯合國毒品和犯罪問題辦公室(UNODC)會議,與多國海關代表交流海關及邊境管制的反貪措施。會上,香港代表團分享了如何透過AEO計劃推動貿易便利化及加強誠信合作,以及保障供應鏈安全及穩健發展的經驗。

Assistant Commissioner Mr NG Chun-wah signed the AEO Mutual Recognition Arrangement (MRA) Action Plan with the Head of the International Cooperation Department of the State Revenue Committee of Kazakhstan, Mr Yermek Kozhabergenov in Astana, Kazakhstan on 29 October 2025. This is the first AEO MRA Action Plan signed by Hong Kong Customs with a partner in the Central Asia region. The signing marked an important step forward in fostering collaboration with Central Asia economies and expanding the development of the MRA network.

In addition, Hong Kong Customs also participated in the United Nations Office on Drugs and Crime (UNODC) conference in Almaty, Kazakhstan on 28 October 2025, to discuss anti-corruption measures in customs and border control with other Customs administrations. During the conference, the Hong Kong delegation shared insights on how the AEO Programme contributes to safeguarding integrity in the supply chain by promoting both trade facilitation and integrity within international Customs cooperation.

